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Na běhání připraven! Primátor Hřib nejen o roli startéra maratonu 
 

Startovací pistole Mezinárodního pražského maratonu patří tradičně primátorovi. To platí i pro letošní 

obohacený program Battle of the Teams. Jak se těší na svoji roli druhou květnovou neděli (8. 5.) po 

dvouleté pauze MUDr. Zdeněk Hřib?  

Jak vítáte návrat maratonu?  

Jsem moc rád, že se všechny akce vracejí do města, včetně maratonu, že tu budeme moci znovu přivítat 

všechny příznivce běhu. Praha je báječné místo na běhání, kamkoliv vyjdete ven, v centru i na okrajích, 

vidíte běhat spoustu lidí, ať už trénují nebo si běhají jen tak pro radost. Město takhle svým specifickým 

způsobem oživují.  

Jaký doprovodný přínos maratonu nejvíc oceňujete?  

Podpora turismu v celé jeho šíři, od lidí, kteří sem přijedou a využijí ubytování v hotelích, až po zákazníky 

v kavárnách a restauracích v průběhu závodního dne. Dále jistě dobrá reklama pro město ve světě, ale i 

propagace pohybu samotného. Díky za každou takovou! Vidím i přesah do dalších oblastí, například 

podporu projektu Běžím pro stromy s nadací Partnerství, kde se při registraci posílá 200 Kč na výsadbu 

stromů na obnovu alejí a stromořadí. Pod nimi se přece běhá líp, takže se to hezky potkává.  

Organizace přináší i jisté omezení pro obyvatele, ale domnívám se, že při dobré komunikaci se dají 

„přežít“, že?  

Myslím, že už si lidi za ta léta zvykli a mohou se na to připravit, jsou tolerantní a přijali to. Běhá se v neděli 

dopoledne, kdy ta zátěž města není tak kritická.   

Máte nějakou zkušenost nebo zážitek s maratony ve velkých městech v zahraničí?  

Nejsem přímo maratonský turista. Ale vnímám, že Praha patří mezi top městské maratony na celém světě 

a jsem za to moc rád. Jiná města mají jistě něco do sebe, ale u nás se určitě běhá v nejhezčích kulisách.  

  



 
 

 
 
 

 

 

 

Pozorujete na lidech v nejbližším okolí, že by se návratem maratonu v plném rozsahu i sami sportovně 

aktivovali?  

Já osobně jsem se chystal, že začnu běhat a koupil jsem si vybavení. To bylo ale týden před začátkem 

invaze Ruska na Ukrajinu. Potom bylo potřeba dělat jiné věci… Ale jak už se zlepšuje počasí, chystám se 

vyběhnout. Zatím běhám na metro, když odvedu děcka do školy.  

Tedy příští rok nejmíň pražský půlmaraton?  

Člověk by měl své snažení někam směřovat, mít před sebou výzvu… Uvidíme, jak to půjde.  

Jaké máte za sebou v 41 letech sportovní výkony?  

Práce mě teď dost vytěžuje. Překonali jsme jednu krizi s covidem, teď zažíváme další. Práce primátora se 

stala vysoce fyzicky náročnou, je nutné, abyste byl na místě osobně při řešení většiny problémů. Za covidu 

jsem pomáhal na covidovém oddělení v nemocnici v neprodyšném mundúru, teď při uprchlické krizi jsem 

trávil večery v krajském asistenčním centru na Vyšehradě… Nebyl moc čas na radovánky. Ale jinak v zimě 

jezdím na snowboardu, mám elektrokoloběžku. Na ní, když dojdou baterky, si pak docela „zapumpujete“. 

A taky chodím. Hodně a mí spolupracovníci říkají, že i rychle, že mi nestačí ani ti mladší. Přesuny po 

větším centru Prahy jsou nejlepší pěšky. Anebo na sdíleném kole, s aplikací PID Lítačka je máte grátis. 

Chystají se i sdílená elektrokola, rozkvět cyklistiky ještě Prahu čeká.  

Kde tedy strávíte letošní pražský maraton?  

Odstartuju pole a pak možná uvítám vítěze v cíli. Ale máme státní svátek a k tomu další náročný program. 
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Poznámky pro editory 

 RunCzech pořádá běžecké akce v několika městech napříč Českou republikou. 

 S projektem Napoli Running pořádá běžecké závody v Itálii a má kanceláře v Japonsku a v Číně. 

  Prague International Marathon spol. s.r.o. ("PIM") byl založen v roce 1995 Carlem Capalbem, 

prezidentem organizačního výboru. Cílem bylo zorganizovat v Praze mezinárodní maraton na 

světové úrovni. 

 Za celou historii RunCzech se RunCzech akcí zúčastnilo téměř 1,2 milionů běžců. V roce 2019 

jsme přivítali v cíli 120 000 z nich a to ze 131 různých zemí. 

 ALL RUNNERS ARE BEAUTIFUL je náš způsob, jak v běžeckém světě přivítat opravdu každého. 

 RunCzech běžecká liga a SuperHalfs motivují hobby běžce. Na podporu evropských elitních atletů 

vznikla EuroHeroes Challenge. RunCzech Racing podporuje mladé atlety, komunitní vazby a 

sportovní výkony. Osm světových rekordů a 150x na stupních vítězů. 

 V roce 2021 RunCzech představil unikátní běžeckou novinku The Battle of the Teams. "Vyrovnaný 

týmový souboj profesionálních maratonců, rovnoměrné a spravedlivé rozdělení týmů podle 

osobních rekordů jednotlivých běžců, každý tým může zvítězit". 

 RunCzech si za svou historii připsal 10 světových rekordů. 

 Pro ty nejmenší a školou povinné máme Bambini Run, rodinné běhy a Juniorský maraton. 

 Na certifikovaných trasách můžete s FreeRun běhat bezpečně po celé České republice. 

 V našem Running Mallu se můžete setkávat s běžci z celého světa. 

 Veškeré doprovodné informace týkající se RunCzech najdete zde. 

Kontakt 

V případě zájmu o bližší informace, kontaktujte: 

 Sašo Belovski (belovski@runczech.com, +420 777 746 807) 

 Jana Vávrová (vavrova@runczech.com, +420 607 055 932) 

 Soňa Barabášová (sona.barabasova@runczech.com, +420 603 455 830) 

Nebo kontaktujte pr@runczech.com, +420 224 919 209 
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